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Komisia pre cirkevné a spoločenské otázky 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 

 

Košice:  29. 01. 2024 

Číslo:  2898/2024/OddOPaZV-5408 

 

 Vybavuje: 

 Miroslava Segedová 

 e-mail: miroslava.segedova@vucke.sk 

 telefón: 055/72 68 248 

 

 

 

ZÁPISNICA 

 

z 8. rokovania Komisie pre cirkevné a spoločenské otázky Zastupiteľstva 

Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 23. 01. 2024 
na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach 

zasadačka č. 310 (2. poschodie)  

 

 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 

1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

3. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení  

a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 5/2023  

o podpore audiovizuálneho priemyslu 

4. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým  

sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja  

č. 10/2020 o poskytovaní dotácií 

5. Návrh Koncepcie rozvoja sociálnych služieb v Košickom samosprávnom kraji na roky 

2024 - 2026 

6. Aktivity  na podporu rodiny, na podporu spoločenských, kultúrnych a duchovných hod-

nôt (bod č. 1 z Plánu úloh na I. polrok 2024) 

7. Návrhy, podnety a požiadavky 

8. Rôzne 

9. Záver 

 

 

 

K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

 

Vyjadrenie: Predsedníčka komisie Mgr. Gurbáľová privítala prítomných členov komisie 

a otvorila 8. rokovanie komisie. Z celkového počtu 13 členov komisie bolo prítomných  

7 členov komisie, čo je nadpolovičná väčšina a komisia bola uznášaniaschopná. Z rokovania 

komisie boli ospravedlnení: p. Molnár, p. Laský, p. Havrila.    
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Z 8. rokovania komisie bol vyhotovený zvukový záznam výlučne pre účely zhotovenia 

zápisnice. Návrh programu rokovania komisie bol členom komisie zaslaný e-mailom. 

Predsedníčka komisie taktiež privítala Ing. Jozefa Hudáka, hlavného kontrolóra KSK,  

ako aj ostatných spracovateľov materiálov. K návrhu programu neboli žiadne doplnenia  

a pripomienky. 

V priebehu tohto bodu prišiel jeden člen komisie. 

 

Diskusia:   bez diskusie 

 

Uznesenie č. 1/2024 

Komisia schvaľuje program 8. rokovania komisie ako celku.  

 

Hlasovanie č. 1  

Prítomní:  8 

Za:   8                                      Proti:   0                            Zdržali sa:  0 

Predsedníčka skonštatovala, že program 8. rokovania komisie bol schválený. 

 

 

K bodu č. 2 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

  

Vyjadrenie: Tajomníčka komisie prítomných členov informovala: 

 Národný týždeň manželstva – KSK sa zapojilo a podporilo túto iniciatívu. V termíne  

od 14. 02. – 18. 02. 2024 bude prebiehať akcia „Spájame lásku a umenie“. Kultúrne 

zariadenia v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK (múzeá, galérie, divadlá) budú poskytovať 

lístky / vstupy 1 + 1 zdarma. Táto akcia bude propagovaná aj na sociálnych sieťach KSK. 

Všetky kultúrne podujatia je možné nájsť aj na stránke: https://podujatia.terraincognita.sk/  

 Pozvanie PaedDr. Soni Vancákovej, PhD. riaditeľky OZ Maják nádeje na najbližšie 

rokovanie komisie – prizvaná, vystúpi v bode č. 6 

 

Diskusia:  Mgr. Gurbáľová, predsedníčka komisie ešte doplnila informáciu k Národnému 

týždňu manželstva. Mesto Košice taktiež podporilo akciu Národného týždňa manželstva, 

v rámci ktorej bude vstup zdarma do Kina Úsmev pre manželské páry, ktoré sa preukážu 

sobášnym listom. Taktiež bude poskytnutá zľava zo vstupného pre manželské páry na 

predstavenia Národného divadla Košice.   

 

Záver: Komisia zobrala na vedomie informáciu o kontrole plnenia uznesení a požiadaviek 

z komisie.  

 

Uznesenie č. 2/2024  

Komisia berie na vedomie informáciu o plnení uznesení a požiadaviek z komisie. 

 

Hlasovanie č. 2 

Prítomní:  8 

Za:    8                                  Proti:   0                               Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

 

 

https://podujatia.terraincognita.sk/
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K bodu č. 3: 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa 

mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 5/2023 

o podpore audiovizuálneho priemyslu 

 

Vyjadrenie: Predsedníčka vyzvala zástupcu odboru kultúry, aby uviedol materiál.  

JUDr. Čelková Ferencechová z odboru kultúry uviedla, že cieľom zmeny a doplnenia VZN  

je reagovať na situáciu ohľadom možnosti podporiť audiovizuálny priemysel v roku 2024 

a zároveň flexibilnejšie reagovať na možnosť podpory produkcie filmových projektov 

v budúcnosti. Pre zabezpečenie sledovaných cieľov je potrebné zmeniť ustanovenia VZN, ktoré 

ohraničujú platnosť registrácie, realizáciu filmového projektu a posúdenie oprávnenosti výdavkov. 

Ďalším dôvodom úpravy VZN je podnet od Asociácie servisných producentov, ktorá požiadala 

o úpravu vyššej časovej pružnosti v oblasti oprávnenosti výdavkov, kde oprávnené výdavky 

vznikajú až nasledujúci kalendárny rok po registrácii, čo môže ovplyvniť  rozhodnutie niektorých 

producentov čerpať potenciálnu dotáciu a tým aj znižovať ich záujem o nakrúcanie v Košickom 

kraji. 

 

Diskusia:  bez diskusie 

 

Záver: Komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK návrh VZN prerokovať a schváliť podľa  

predloženého návrhu. 

  

Uznesenie č. 3/2024  

Komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK návrh VZN prerokovať a schváliť podľa  

predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 3  

Prítomní:  8 

 

Za:   8                                    Proti:   0                              Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 4: 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým  

sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja  

č. 10/2020 o poskytovaní dotácií 

 

Vyjadrenie: Predsedníčka komisie vyzvala zástupcu odboru financií, aby uviedol materiál.  

Ing. Sokol informoval, že zmena a doplnenie VZN vyplynula z aplikačnej praxe, najmä 

z procesu hodnotenia žiadostí o poskytnutie dotácie. V rámci procesu hodnotenia žiadostí 

o poskytnutie dotácie bolo identifikovaných viacero kvalitných projektov toho istého žiadate-

ľa, avšak dotácia takémuto žiadateľovi mohla byť v zmysle aktuálne platného znenia VZN 

o poskytovaní dotácií poskytnutá z rozpočtu KSK v príslušnom kalendárnom roku iba raz. 

Z dôvodu umožnenia podpory viacerých kvalitných projektov toho istého žiadateľa je navrh-

nutá zmena VZN, a to vypustiť ustanovenie týkajúce sa možnosti poskytnúť v príslušnom 

kalendárnom roku z rozpočtu Košického samosprávneho kraja dotáciu iba raz. 

Druhou navrhovanou zmenou VZN je, že v rámci procesu hodnotenia žiadostí o poskytnutie 

dotácie poslancami Zastupiteľstva KSK ďalej vyplynula potreba upraviť ustanovenie týkajúce 

sa predpojatosti/nepredpojatosti poslanca Zastupiteľstva KSK vzhľadom na jeho vzťah 
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k žiadateľovi. Z tohto dôvodu sa navrhuje upraviť riešenie postupu hodnotenia v prípade kon-

fliktu záujmov v samostatnom dokumente „Pravidlá hodnotenia pri konflikte záujmov“, ktoré 

schvaľuje dotačná komisia. 

   

Diskusia:  V rámci diskusie k tomuto bodu vystúpila predsedníčka a člen komisie p. Urban, 

ktorý uviedol, že ku konfliktu záujmov dochádza aj konkrétne v jeho prípade, nakoľko 

zastáva funkciu externého hodnotiteľa. Vzniknutý konflikt záujmu uviedol na konkrétnom 

prípade, kde žiadateľom o dotáciu bol Domček – pastoračné centrum Anny Kolesárovej  

vo Vysokej nad Uhom, ktorého zriaďovateľom je práve Košická arcidiecéza. Vzhľadom  

na skutočnosť, že s pastoračným centrom má pracovno-právny vzťah, prichádza tu z jeho 

strany ku konfliktu záujmu. Je žiaduce na túto skutočnosť myslieť do budúcna, nakoľko tento 

problém bude aj v budúcnosti, keď žiadateľom o dotáciu bude ktorákoľvek farnosť,  

či združenie spadajúce do Košickej arcidiecézy. Veľa krát ide o dobre spracované a kvalitné 

projekty, ktoré by si zaslúžili podporu. Vedúci odboru financií Ing. Sokol zodpovedal  

na všetky položené otázky. 

 

Záver: Komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK návrh VZN prerokovať a schváliť podľa  

predloženého návrhu. 

 

Uznesenie č. 4/2024  

Komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK návrh VZN prerokovať a schváliť podľa predloženého 

návrhu. 

 

Hlasovanie č. 4  

Prítomní:  8 

 

Za:   8                                 Proti:  0                               Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 5: 

Návrh Koncepcie rozvoja sociálnych služieb v Košickom samosprávnom kraji na roky 

2024 - 2026 

  

Vyjadrenie: Predsedníčka vyzvala zástupcov odboru sociálnych vecí, aby uviedli materiál.  

Ing. Šafráneková informovala, že v súčasnosti prebieha proces pripomienkovania Koncepcie 

reformy financovania sociálnych služieb ako východiskového materiálu pre zmenu systému 

financovania sociálnych služieb dlhodobej starostlivosti. Pri tvorbe návrhu koncepcie bola 

potrebná aj znalosť ďalších vstupných informácií, a to najmä počty miest v novovzniknutých 

zariadeniach sociálnych služieb financovaných prostredníctvom Plánu obnovy. Taktiež návrh 

koncepcie musí byť vypracovaný v súlade so schváleným Programom hospodárskeho rozvoja 

a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja na roky 2023 – 2027 a s jeho cieľmi. 

Obsah návrhu koncepcie je tvorený popisom legislatívnych východísk a strategických 

dokumentov, ktoré určujú vymedzenie rámca sociálnych služieb poskytovaných na území  

SR a ich rozvoj, pri zabezpečení finančnej a personálnej udržateľnosti rozvoja sociálnych 

služieb a súčasne s prepájaním sociálnych služieb s inými verejnými službami v rámci 

podpory sociálnej inklúzie zraniteľných jednotlivcov, rodín, skupín a komunít. Ďalšia 

významná časť koncepcie sa venuje analýze sociálnych služieb na území KSK. 

Počas prezentácie k tomuto bodu prišli dvaja členovia komisie. 
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Diskusia:  V rámci diskusie vystúpili členovia p. Urban, s témou chýbajúcej špeciálnej školy 

pre deti s Downovým syndrómom. Predsedníčka uviedla, že na území mesta Košice existuje 

MŠ pre takéto deti, čo sa týka výchovno-vzdelávacieho procesu na ZŠ, tak je snaha 

nevyčleňovať takéto deti a zapojiť ich do normálneho života. Táto požiadavka, resp. otázka 

by mala smerovať na Regionálny úrad školskej správy, ktorý je zriaďovateľom takýchto škôl. 

Ďalej v rámci diskusie vystúpila pani predsedníčka, ktorá sa opýtala na znižovanie kapacít 

v zariadeniach pre seniorov v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK, kde sú poskytované sociálne 

služby. Vedúci odboru sociálnych vecí Úradu KSK Ing. Pauco uviedol, že KSK má 

v originálnej kompetencii prioritne poskytovanie sociálnej služby prostredníctvom 

špecializovaných zariadení, či už ambulantnou alebo celoročnou pobytovou formou. 

Prítomných informoval o rozdieloch poskytovania sociálnych služieb v rámci originálnych 

kompetencií obcí a KSK. Taktiež uviedol, že Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny 

pripravuje reformu financovania sociálnych služieb, ktorej hlavnými cieľmi bude podpora 

vzniku a rozvoja služieb v komunite, nastavenie financovania všetkých foriem sociálnych 

služieb. Pre úspech reformy, ktorá sa očakáva v roku 2026, je nutný dostatok finančných 

prostriedkov a samozrejme dohoda o zodpovednostiach medzi štátom, VÚC a obcami.  

V rámci diskusie ešte vystúpili členovia p. Berberich, p. Mráz, p. Furik. Vedúci odboru 

sociálnych vecí im zodpovedal na všetky dotazy a otázky.  

 

Záver: Komisia odporúča materiál Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť podľa  

predloženého návrhu. 

 

Uznesenie č. 5/2024  

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 5  

Prítomní:  10 

Za:  10                                    Proti:   0                             Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 6:  

Aktivity  na podporu rodiny, na podporu spoločenských, kultúrnych a duchovných 

hodnôt (bod č. 1 z Plánu úloh na I. polrok 2024) 

 

Vyjadrenie: Predsedníčka komisie privítala na rokovaní PaedDr. Soňu Vancákovú, PhD., 

riaditeľku OZ Maják nádeje a poprosila ju o informácie týkajúce sa činnosti občianskeho 

združenia. Pani Vancáková predstavila prítomným členom činnosť občianskeho združenia 

Maják Nádeje, ktorého hlavným predmetom činnosti je pomoc rodinám v núdzi 

prostredníctvom terénnej sociálnej práce a sociálnym poradenstvom, finančnej a materiálnej 

pomoci, vykonáva aktivity v oblasti sociálnej a výchovno-vzdelávacej, robia tvorivé dielne  

so zameraným na sociálnu inklúziu a formovanie pracovných návykov. Všetky aktivity 

financujú hlavne z prostriedkov získaných vo forme dobrovoľných príspevkov, sponzorských 

darov a získaných príspevkov z 2 % daní. Nakoľko ich príjmy sú značne obmedzené 

organizujú aj rôzne potravinové zbierky, je vítaná akákoľvek dobrovoľnícka práca, prípadne 

pomoc pri športových a kultúrnych aktivitách. Finančné prostriedky sa snažia získať  

aj prostredníctvom predaja výrobkov vytvorených v ich dielňach. Takto získané finančné 

prostriedky sú použité pre rodiny v núdzi, či už napríklad na úhradu nájomného, školných 

poplatkov, alebo zakúpenia potravín, drogérie, školských potrieb alebo šatstva.  Ďalej uviedla, 

že v minulosti získalo občianske združenie finančné prostriedky z dotácií poskytnutých KSK, 
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ktoré im zabezpečilo pokrytie ročných prevádzkových nákladov. Čo sa týka dotácie od KSK 

už dlhší čas však neboli neúspešný.  

  

Diskusia:  V rámci diskusie bola pani Vancákovej poskytnutá informácia, že v minulosti 

poskytnutá dotácia od KSK bola získaná prostredníctvom starého dotačného systému.  

Od 01. 01. 2021 je platné nové VZN č. 10/2020 o poskytovaní dotácií. Pre získanie 

finančných prostriedkov je potrebné podať žiadosť prostredníctvom nového dotačného 

prihlasovacieho systému a predpísaných náležitostí. 

Počas diskusie odišiel jeden člen. 

 

Záver: Komisia zobrala uvedené informácie na vedomie. 

 

Uznesenie č. 6/2024  

Komisia zobrala uvedené informácie na vedomie. 

 

Hlasovanie č. 6  

Prítomní:  9 

Za:  9                                    Proti:  0                              Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 7: 

Návrhy, podnety a požiadavky 

 

Vyjadrenie: Predsedníčka vyzvala v tomto bode prítomných členov, aby predniesli svoje 

ďalšie návrhy, podnety a prípadné požiadavky.  

 

Diskusia:  bez diskusie 

 

 

K bodu č. 8: 

Rôzne 

 

Diskusia: Predsedníčka vyzvala prítomných členov, aby predniesli ďalšie diskusné témy 

v bode Rôzne. (Pozn. v tomto bode nie je možné prijímať uznesenia). 

Predsedníčka komisie zároveň informovala, že podaný návrh z úrovne Mesta Košice  

na ocenenie – Cena Košického samosprávneho kraja, pre Ekumenické spoločenstvo cirkví  

na území mesta Košice nebolo podporené.  O všetkých nomináciách zaslaných na Cenu KSK 

prebehlo v decembri hlasovanie, kde Komisia zložená z predsedov poslaneckých klubov 

a predsedov komisií Zastupiteľstva KSK hlasovala, avšak tento návrh nebol podporený 

dostatočným počtom hlasov. 

 

Záver: Komisia zobrala informácie na vedomie.  
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K bodu č. 13: 

Záver 

 

Predsedníčka komisie Mgr. Gurbáľová uviedla, že najbližšie rokovanie komisie sa uskutoční 

podľa Plánu rokovaní komisií Z KSK na I. polrok 2024  dňa 04. 04. 2024  štvrtok o 9.30 

hodine. Predsedníčka komisie konštatovala, že program rokovania komisie bol vyčerpaný, 

poďakovala prítomným za účasť a ukončila 8. rokovanie komisie.  

 

Komisia ukončila svoje rokovanie dňa 23. 01. 2024 o 15.25 hodine. 

 

 

 

 

 

 

.................................................... 

Miroslava Segedová  v. r. 

tajomníčka komisie 

 

 

...................................................... 

Mgr. Lucia Gurbáľová  v. r. 

predsedníčka komisie 
                                                                                                                                     


